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Leatherback Seaturtle

The leatherback seaturtle (Dermochelys coriacea) is one of the world’s largest reptiles. It is significantly larger
than all other marine turtles. The leatherback’s body is teardrop-shaped, tapering at the rear to a blunt point.
The carapace, or upper shell, can grow to more than two metres in length, and the turtle can weigh more than
900 kilograms. Like all sea turtles, the leatherback has both front and rear flippers, but it is the only seaturtle
whose flippers have no claws. Its large front flippers are usually at least half as long as its carapace. The
leatherback, like other sea turtles, cannot retract its head or flippers under its shell as tortoises and
freshwater turtles can.

La tortue luth

La tortue luth (Dermochelys coriacea) est non seulement beaucoup plus grosse que toutes les autres tortues
marines, mais elle est un des plus gros reptiles de la planéte. Son corps est en forme de larme se terminant
en une pointe arrondie. Sa carapace, ou sa dossiere, peut atteindre plus de 2 m de longueur, et son poids,
plus de 900 kg. Comme toutes les tortues marines, la tortue luth posséde des nageoires antérieures et
postérieures, mais elle est la seule tortue marine dont les nageoires sont dépourvues de griffes. Ses grosses
nageoires antérieures sont généralement aussi longues que la moitié de sa carapace. Comme toutes les tortues
marines, la tortue luth ne peut pas replier sa téte ni ses nageoires sous sa carapace comme le font les tortues
terrestres et les tortues d’eau douce.



